

學雜費收費標準 Tuition and miscellaneous Fees

(一) 113 學年度學雜費收費參考【如下表，亦可至本校會計室 <https://account.knu.edu.tw/>→學雜費收費標準下載】。The chart below shows the amount of tuition and miscellaneous fee according to academic year 113 or search for the accounting office website: Tuition and fees (knu.edu.tw)

1. 學士班 Bachelor's Degree

學院 School	學系/學程 Department/Program	學雜費(NTD) Tuition & Miscellaneous Fees (NTD)
商學院 School of Commerce	國際榮譽學士學位學程 International Honors Program (IHP)	53,180
	企業與創業管理學系 Department of Business and Entrepreneurial Management	
	國際企業學系 Department of International Business	
資訊學院 School of Informatics	資訊管理學系 Department of Information Management	53,180
	資訊傳播學系 Department of Information Communications	62,473
	電影與創意媒體學系 Department of Film and Creative Media	62,473
觀光運輸學院 School of Transportation and Tourism	空運管理學系 Department of Air Transportation	53,180
	國際物流與運輸管理學系 Department of International Logistics and Transportation Management	
	觀光與餐飲旅館學系 Department of Tourism and Hospitality Management	
	休閒事業管理學系 Department of Leisure and Recreation Management	
人文社會學院 School of Humanities and Social Sciences	應用英語學系 Department of Applied English	52,538
	應用日語學系 Department of Applied Japanese	
	應用華語學系 Department of Applied Chinese	
健康照護管理學院 School of Healthcare Management	保健營養學系 Department of Nutrition and Health Sciences	61,100
	健康產業管理學系 Department of Health Industry Management	58,930
法學院 School of Law	法律學系 Department of Law	52,538
跨領域學系 Interdisciplinary Programs	AI 科技與創新設計學士學位學程 Bachelor's Degree Program in AI Technology and Innovative Design	62,473

2. 碩士班 Master's degree

學院 School	學系/學程 Department/Program	學雜費(NTD) Tuition & Miscellaneous Fees (NTD)
商學院 School of Commerce	國際企業管理學系碩士班 Master of International Business	58,372
資訊學院 School of Informatics	資訊管理學系碩士班 Master of Information Management	
觀光運輸學院 School of Transportation and Tourism	觀光運輸學院碩士班(航空運輸物流組、觀光休閒組) Master's Program of Tourism and Transportation (Air Transportation and Logistics /Tourism and Leisure Section)	
人文社會學院 School of Humanities and Social Sciences	公共事務管理學系碩士班 Master Degree Program in the Graduate Institute Public Affairs of School of Humanities and Social Sciences	
	應用語言碩士班(英語組、日語組、華語組) MA in Applied Language Studies, School of Humanities and Social Sciences(Applied English/Japanese/Chinese Studies Program)	
健康照護管理學院 School of Healthcare Management	健康照護管理學院健康照護技術碩士班 Master's Program of Health Care Technology	
法學院 School of Law	法律學系碩士班 Master of Laws	

(二) 本校學生休、退學退費標準，依教育部「專科以上學校學雜費收取辦法」辦理，退費基準表如下 Students can apply for refund when drop out or suspended from school. Such regulations are conducted by the Ministry of Education, the table below shows the refund amount and standards :

休、退學時間 Suspension/ Drop out period	學費 Tuition Fee	雜費 Miscellaneous Fee	其餘各項費用 Others	平安保險 Safety Insurance
註冊前休學者 Before matriculation	免繳費 No payment required			
註冊後開學前者 After matriculation	退 2/3 Refund 2/3	全退 Fully refund		不退 Non-refundable
上課未達學期 1/3 者 Attends class less than 1/3 of the semester		退 2/3 Refund 2/3		
上課逾學期 1/3 者 Attends classes for 1/3 of the semester		退 1/3 Refund 1/3		
上課逾學期 2/3 者 Attends classes for more than 2/3 of the semester		不退 Non-refundable		

其餘各項費用:電腦及網路通訊使用費、語言視聽使用費

Others: Computer and Network Usage/Language Audio-Visual Fee

開南大學僑生與外國學生獎助學金設置辦法

110年10月26日本校第211次行政會議通過
111年4月19日本校第217次行政會議修正通過第5.6條條文
111年11月25日111學年度第四次國際及兩岸事務委員會修正第4條條文
111年12月20日本校第225次行政會議修正通過第4條條文
113年4月18日112學年度第十四次國際及兩岸事務委員會修正第3.4條條文
113年5月21日本校第241次行政會議修正通過第3.4條條文

第一條 開南大學(以下簡稱本校)為獎勵補助優秀之僑生、港澳生與外國學生(以下簡稱僑外生)申請就讀本校，特訂定本辦法。

第二條 本辦法所稱之僑外生係指依「僑生回國就學及輔導辦法」、「香港澳門居民來臺就學辦法」、及「外國學生來臺就學辦法」之規定入學者。

第三條 本獎助學金之獎勵年限為就讀大學部者最多核予四年，就讀碩士班者最多核予二年，且學籍狀態為在學。

第四條 本獎助學金申請資格及獎勵補助金額如下：

一、新生入學助學金：

(一)申請資格：

1.僑生及港澳生：指經由海外聯合招生委員會錄取分發就讀本校或經由本校國際及兩岸事務處單獨招收僑生及港澳生來臺就學管道獲得錄取之新生。

2.外國學生：經由本校國際及兩岸事務處外國學生申請入學招生管道獲得錄取之新生。

(二)補助金額：

1.大學部僑外生新生入學助學金核予共計二學期學雜費全免金額，減免方式如下：

年級	一年級		二年級		三年級	
	第一學期	第二學期	第一學期	第二學期	第一學期	第二學期
學雜費 優惠	100%	20%	20%	20%	20%	20%

轉學生依其入讀年級減免學雜費。

2.碩士班僑外生新生入學助學金核予共計一學期學雜費全免金額，於入學第一年第一學期減免百分之五十，第二學期減免百分之五十。

二、學業獎學金：

申請資格及獎勵金額：

(一)大學部僑外生前學期學業成績系年級排名第一名，核予獎學金新台幣五萬元，經國際及兩岸事務委員會審議通過後核發。若該系學業成績第一名已休、退學者，其名次不遞補。

(二)大學部僑外生前學期學業成績系年級排名第二，核予獎學金新台幣三萬元，經國際及兩岸事務委員會審議通過後核發。若該系學業成績第二名已休、退學者，其名次不遞補。

(三)大學部僑外生前學期學業成績系年級排名第三名，核予獎學金新台幣兩萬元，經國際及兩岸事務委員會審議通過後核發。若該系學業成績第三名已休、退學者，其名次不遞補。

(四)大學部僑外生前學期學業成績系年級排名前百分之十者(無條件進位)，核予獎學金新台幣一萬兩仟元，經國際及兩岸事務委員會審議通過後核發。若該系學業成績前百分之十學生已休、退學者，不遞補。

(五)應用華語學系得另訂學術表現排序準則，並提供國際及兩岸事務處(以下簡稱本處)排名結果，以作為學業獎學金核發依據。

三、本獎助學金優惠之項目，若國際交流之協議書或備忘錄另有規定，從其規定。

第五條 申請本獎助學金時間如下：

一、新生入學助學金：

(一)應於申請就讀本校時，配合本校秋季班或春季班招生報名截止日期提出申請。

(二)在學期間續領本助學金者免申請，由教務處、學務處提供相關資料。

二、學業獎學金：本獎學金免申請，由教務處提供相關資料。

第六條 申請本獎助學金所需資料如下：

一、新生入學助學金：

(一)新生入學前，應提供申請就讀本校時所需資料。

(二)在學期間續領本助學金者，免申請，由教務處、學務處提供相關資料。

二、學業獎學金：本獎學金免申請，由教務處提供相關資料。

第七條 領取新生入學助學金者，得由國際及兩岸事務處(以下簡稱本處)指導進行服務學習 72 小時，每學期 36 小時，於入學第一年執行完畢，並於期末考核其服務學習狀況，做為未來續領或申請審核之參考，服務學習細則另訂之。

第八條 僑外生領取第二學期以上獎助學金者，有下列情形者，取消其獎助資格：

一、該學期修課學分未達十五學分下限。

二、前一學期學業成績未達平均八十分(含)以上，或超過二科成績不及格。

三、前一學期操性成績未達八十分以上。

四、前一學期有小過以上懲處紀錄者。

五、延遲繳費或積欠任何應自付之費用。

六、非法校外打工者。

七、未通過服務學習認證。

八、未依規定請假，曠課 4 週以上者。

九、已休學、退學者。

第九條 依本辦法獲得獎助學金者，經本處初審，國際及兩岸事務委員會審議，審議通過之受獎名單公布於本處網頁。

第十條 凡已領取我國政府機關相同性質之其他獎學金者，或領有本校當年度相同性質之其他獎學金者，不得再領取本辦法獎助學金。

第十一條 本辦法經由國際及兩岸事務委員會、行政會議通過，陳請校長核定後自發布日施行，修正時亦同。

Kainan University Regulations Scholarship for Overseas Chinese and Foreign Students

Approved at the 211th Meeting of the Administrative Meeting on Oct 26, 2021

Amended and approved at the 217th Meeting of the Administrative Meeting on Apr 19, 2021

Amended and approved at the 4th Meeting of the Office of International and Cross-Strait Affairs Committee (OICA) as on Nov 25, 2021

Amended and approved at the 225th Meeting of the Administrative Meeting on Dec 20, 2021

Amended and approved at the 14th Meeting of the Office of International and Cross-Strait Affairs Committee (OICA) on Apr 18, 2024

Amended and approved at the 241th Meeting of the Administrative Meeting on May 21, 2024

Article 1 Kainan University, hereinafter referred to as the “University”, has established the “Scholarships for International Students” in order to recruit outstanding international students to study at the University and to promote internationalization.

Article 2 International Students of these Regulations are formulated in accordance with the provisions of “Regulation Regarding Study & Counseling Assistance for Overseas Chinese Students in Taiwan”, “Regulations Regarding Hong Kong or Macao Students Undertaking Studies in Taiwan” and “Regulations Regarding International Students Undertaking Studies in Taiwan.”

Article 3 Award Period of Scholarship:

The maximum period offered for this scholarship: 4 years for undergraduate students and 2 years for postgraduate students. Students must have official enrollment status at the University.

Article 4 Contents and Provision of Scholarship

I. Scholarship for Newly Admitted Overseas Chinese and Foreign Students

(I) Eligibility

- A. Overseas Chinese Students and Students from Hong Kong and Macau: Refers to new students who have been admitted and allocated to our university through the University Entrance Committee for Overseas Chinese Students, or who have been admitted through the university's Office of International and Cross-Strait Affairs' individual recruitment channels for Overseas Chinese Students and Students from Hong Kong and Macau to study in Taiwan.
- B. Foreign Students: Refers to new students who have been admitted through the international student admission channels of university's Office of International and Cross-Strait Affairs.

(II) Amount of the scholarship

- A. The total amount of tuition and miscellaneous fees waived for two semesters for Overseas Chinese and international students in the Bachelor’s programs are as follows:

School Year	Freshman		Sophomore		Junior	
	1 st semester	2 nd semester	1 st semester	2 nd semester	1 st semester	2 nd semester
Tuition & Miscellaneous Fees Deduction	100%	20%	20%	20%	20%	20%

- B. The total amount of tuition and miscellaneous fees waived for two semesters for Overseas Chinese and international students in Postgraduate programs are as follows:

School Year	Freshman	
	1 st semester	2 nd semester
Tuition & Miscellaneous Fees Deduction	50%	50%

※Transfer students should contact OICA for scholarship eligibility

II. Scholarship for Academic Performance

Eligibility and amount of the scholarship

- (I) In order to reward outstanding students, the top (one) student in each grade of each department will be granted a 50,000 NTD scholarship.
- (II) The student ranked second in each grade of each department will be granted a 30,000 NTD scholarship.
- (III) The student ranked third in each grade of each department will be granted a 20,000 NTD scholarship.
- (IV) Students whose grades rank in the top 10% of each grade of each department will be granted a 12,000 NTD scholarship.
- (V) Students from the Department of Applied Chinese may establish separate criteria for academic

performance ranking and provide the results to the Office of International and Cross-Strait Affairs (hereinafter referred to as "OICA") as the basis for awarding academic scholarships.

Important Notices:

※Ranking is based on the previous semester and will be approved and reviewed by the Office International and Cross-Strait Affairs Committee (OICA)

※If the student is being dropped out or is suspended, scholarship will be revoked.

※The top three students are not eligible to also receive the 12,000 NTD scholarship.

III. Any and all stipulations in relevant memorandum of agreements shall take precedence over this scholarship.

Article 5 Period of Application for the Scholarship

I. Freshmen Scholarship

(I) Applications should be submitted when applying for admission to the university, in accordance with the deadlines for the fall or spring semester enrollment.

(II) Students continuing to receive this scholarship during their studies do not need to reapply; relevant information will be provided by the Office of Academic Affairs and the Office of the Student Affairs.

II. Academic Scholarship

This scholarship does not require an application; relevant information will be provided by the Office of Academic Affairs.

Article 6 Required documents

I. New students Scholarship

(I) Before admission, students should provide all the required documents and information set by the university rules and regulations.

(II) Students continuing to receive this scholarship during their studies do not need to reapply; relevant information will be provided by the Office of Academic Affairs and the Office of Student Affairs.

II. Academic Scholarship

This scholarship does not require any additional information. Relevant information will be provided by the Office of Academic Affairs.

Article 7 Recipients of the new student scholarship are required to complete 72 hours of service learning in their freshman year, supervised by the Office of International and Cross-Strait Affairs (hereafter referred to as "the Office"), which is divided as 36 hours per semester. This must be completed in the first year of enrollment. The service learning performance will be evaluated at the end of each semester and will serve as a reference for future scholarship renewals or applications. Detailed regulations for service learning will be stipulated separately.

Article 8 Overseas Chinese and Foreign Students who received scholarships of the second semester or above, their scholarship eligibility will be revoked under the following circumstances:

I. Failure to accumulate a minimum of fifteen course credits in the semester.

II. Academic grade average in the previous semester averages below 80 or includes more than two failing grades.

III. Average grade from the previous semester below 80.

IV. Record of disciplinary action of a minor demerit or more in the previous semester.

V. Delay or unpaid fees that are required to be paid.

VI. Engage in illegal off-campus employment.

VII. Failure to achieve the service-learning certificate

VIII. Absence from classes for more than 4 weeks without proper leave.

IX. Suspension of study or dropping out of school.

Article 9 Recipients of scholarships and grants under these regulations will have their applications initially reviewed by the Office of International and Cross-Strait Affairs. The list of recipients approved by the International and Cross-Strait Affairs Committee will be announced on the website of the Office of International and Cross-Strait Affairs.

Article 10 Recipients of other scholarships of the same nature from any government agency of our country, or recipients of other scholarships of the same nature from our university for the current year, are not eligible to receive the scholarships provided under these regulations.

Article 11 The regulations are formally approved by the Office International and Cross-Strait Affairs Committee and the Administrative Committee and come into effect upon the approval of the President of Kainan University. The same procedure should apply for amendments.